

EU Business School Updated Statement

Ahmed Zaki, criminal complaint and EU Community

This is an updated statement regarding the actions taken against Ahmed Zaki after collaboration with the collective @AssaultPolice leading to Ahmed Zaki's expulsion last week and the filing of a criminal complaint at the Spanish police today.

Last Wednesday, July 1st at 10am CEST, online allegations about Ahmed Zaki, were brought to our attention. Five hours later, at 3pm CEST and after having assessed the situation, he was formally suspended. Ahmed Zaki was an online student at EU Business School and in February 2020, spent three weeks at the Barcelona campus.

During the next 48 hours, EU Business School's management, department heads and outside council worked around the clock, undertaking the necessary due diligence, liaising and responding to the EU Community, communicating with all stakeholders and collaborating with the appropriate parties and authorities. During this process, EU Business School's management also received documented formal complaints of online harassment from some students.

Following the due process undertaken, EU Business School's Board held an extensive meeting and was compelled to **expel Ahmed Zaki effective Friday at 1.15pm CEST.**

On the morning of Saturday July 4th, an extremely serious claim was posted anonymously on Instagram about an assault at EU Business School. Immediately upon learning of this, EU Business School collaborated with the collective @AssaultPolice and requested support from outside council to liaise with Spanish Judicial Police. After further review and collaboration, **this claim was found to be false and retracted by @AssaultPolice.**

Nevertheless, today, EU Business School has gone further in its actions and **filed a criminal complaint with the Spanish police** in order to enable the justice system to fully investigate and uphold the law for our community. In collaboration with @AssaultPolice, it has requested a full enquiry to ensure that Ahmed Zaki is held responsible for his actions.

The safety of our students is our primary concern. EU Business School opened a line for students who wish to have legal support and formally file a complaint. Students can either contact the General Counsel of EU Business School directly or reach out to our law firm Roca Junyent. The contact details are below. Alternatively, @AssaultPolice have made resources available, and we actively encourage any victim to contact them and come forward.

EU Business School has been an inclusive and international institution for the past 45 years. In this spirit, we reiterate that we have a zero tolerance towards any such actions which are not only contrary to our ethics but our core beliefs as an institution and as people.

We thank everyone for the hundreds of messages of concern and support we have received and particularly @AssaultPolice whose work and collaboration have been instrumental in this matter. We continue to support our community globally.

For EU Business School,
Carl Craen
Vice-President & Managing director

Contact Information

Media & General inquiries:
EU Business School,
Claire Basterfield communications@euruni.edu

Contact for students:
EU Business School, Begoña Gonzalez Otero,
General Counsel, legal@euruni.edu

Legal support for students:
Roca Junyent Law Firm, Manuel Silva, Partner:
centralitabarcelona@rocajunyent.com

@AssaultPolice on Instagram.
reportabz@gmail.com.
WhatsApp: 01007525600

برشلونة في 6 يوليو 2020

البيان المُحدث لكلية EU Business School

أحمد زكي، دعوى جنائية ومجتمع الطلبة بداخل كلية EU Business School

هذا هو البيان المحدث بشأن الإجراءات المتخذة ضد المدعو/ أحمد زكي عقب التعاون مع "بوليس الاعتداءات الجنسية" (@AssaultPolice) والتي انتهت إلى فصل أحمد زكي الأسبوع الماضي، كما تم رفع دعوى جنائية لدى الشرطة الإسبانية اليوم.

يوم الأربعاء الماضي بتاريخ 1 يوليو في تمام الساعة 10:00 صباحاً بحسب التوقيت الصيفي لوسط أوروبا، نُشرت العديد من الادعاءات عن أحمد زكي عن طريق الإنترنت ولقد أطلعنا عليها، وعقب مرور خمس ساعات أي في تمام الساعة 3:00 بحسب التوقيت الصيفي لوسط أوروبا وعقب قيامنا بتقييم الوضع، تم إيقاف المدعو/ أحمد زكي بشكل رسمي عن مواصلة الدراسة ولقد كان ملتحقاً بالكلية عن طريق الدراسة عن بعد (عبر الإنترنت) وفي فبراير 2020، حضر المدعو/ أحمد زكي للدراسة في حرم الجامعة في برشلونة وأمضى ثلاثة أسابيع.

وفي خلال الـ 48 ساعة التالية، قامت إدارة كلية EU Business School ورؤساء الأقسام والمحامين من خارج الكلية بالعمل على مدار الساعة لتحري الدقة اللازمة والتنسيق مع طلبة مجتمع الكلية والاستجابة لهم، والتواصل مع جميع المساهمين والتعاون مع الجهات والسلطات المعنية، وفي أثناء قيامنا بهذه الإجراءات، تلقت إدارة كلية EU Business School شكاوى رسمية موثقة عن قيام المدعو احمد زكي بالتحرش ببعض الطلبة عن طريق الإنترنت.

وعقب الانتهاء من هذه الإجراءات، عقد مجلس إدارة كلية EU Business School اجتماعاً موسعاً وانتهوا إلى فصل المدعو/ أحمد زكي على أن يكون هذا الفصل ساريًا من يوم الجمعة الساعة 1:15 مساءً بحسب التوقيت الصيفي لوسط أوروبا.

في صباح يوم السبت 4 يوليو، تم نشر ادعاء شديد الخطورة من قبل شخص مجهول الهوية على الإنترنت، وفور أن علمنا بذلك، تعاونت كلية EU Business School مع "بوليس الاعتداءات الجنسية" (@AssaultPolice) وطلبت الكلية الدعم من المحامين من خارج الكلية للتنسيق مع الشرطة القضائية الإسبانية، بعد المراجعة و الفحص تبين ان هذه الادعاءات غير صحيحة و مزيفة و تم التراجع عنها من قبل (@AssaultPolice)

ولقد اتخذت كلية EU Business School العديد من الإجراءات الأخرى حتى تاريخه وقامت برفع دعوى جنائية لدى الشرطة الإسبانية بهدف تمكين النظام القضائي من إجراء التحقيقات الشاملة وتنفيذ القانون لسلامة مجتمعنا، وبالتعاون مع "بوليس الاعتداءات الجنسية" (@AssaultPolice)، تم طلب تحقيقات شاملة لضمان ثبوت الادعاءات على المدعو أحمد زكي وتحمله تبعاتها.

وتعد سلامة وأمن طلاب الكلية أولوية أولى لدينا، ولقد قامت الكلية بفتح خط للطلبة التي ترغب في الحصول على دعم قانوني وتقديم شكوى رسمية، ويمكن للطلبة التواصل مباشرة مع المستشار العام لكلية EU Business School أو التواصل مع شركة المحاماة الخاصة بنا Roca Junyent، وفيما يلي بيانات الاتصال، كما قام "بوليس الاعتداءات الجنسية" (@AssaultPolice) بإتاحة سبل أخرى ونحن نحث بقوة أي ضحية تعرضت للإيذاء من قبل هذا المدعو للتواصل معهم وألا تتراجع أبدًا عن ذلك.

ولقد كانت كلية EU Business School كلية دولية شاملة على مدار 45 سنة، وفي هذا السياق، نود أن نشدد على أننا لا نتهاون أبدًا تجاه أي من هذه الأفعال النابية التي تتعارض كليةً مع أخلاقنا ومبادئنا الأساسية كمؤسسة تعليمية وكمواطنين في المجتمع.

كما نود أن نتقدم بالشكر لمن قاموا بإرسال مئات الرسائل لنا للتعبير عن اهتمامهم ودعمهم وبشكل خاص فريق "بوليس الاعتداءات الجنسية" (@AssaultPolice) لتعاونهم معنا وهو الأمر الذي كان يعد محوريًا في هذا الموضوع، وسنظل ندعم مجتمعنا في جميع أنحاء العالم.

بالنيابة عن كلية EU Business School

كارل كراين (Carl Craen)

بيانات التواصل

الدعم القانوني للطلبة:

شركة المحاماة Roca Junyent

مانويل سيلفا - شريك

centralitabarcelona@rocajunyent.com

"بوليس الاعتداءات الجنسية" (@AssaultPolice)

reportabz@gmail.com.

واتساب: 01007525600

الاستفسارات العامة والخاصة بالإعلام

كلية EU Business School

كلير باسترفيد

communications@euruni.edu

قنوات التواصل الخاصة بالطلبة

كلية EU Business School

بيجونو جونزاليز أتيرو - المستشار العام

legal@euruni.edu